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De Commissie voor Economie, Economisch Overheidsinstrumentarium, Innovatie, 
Wetenschapsbeleid, Werk en Sociale Economie hield op haar vergadering van 3 december 
2009 een gedachtewisseling met de heer Kris Peeters, minister-president van de Vlaamse 
Regering, Vlaams minister van Economie, Buitenlands Beleid, Landbouw en Plattelands-
beleid, over de ontwikkelingen in het dossier Opel Antwerpen. Het Vlaams Parlement 
hield over de toekomst van de Opelvestiging in Antwerpen al een actualiteitsdebat tijdens 
de plenaire vergadering van 25 november 2009 (zie Hand. Vl. Parl. 2009-10, 25 november 
2009). Al tijdens dat actualiteitsdebat werd gesuggereerd dat de commissie voor Economie 
dit dossier verder zou opvolgen wanneer er zich nieuwe ontwikkelingen zouden voordoen.

1. Toelichting door de minister-president

Minister-president Kris Peeters stelt vast dat andermaal een deadline niet is gehaald en 
dat het herstructureringsplan van Opel en de positie van Antwerpen daarin, nog steeds 
niet bekendgemaakt zijn. Hij heeft begrepen dat Nick Reilly en zijn medewerkers wel zijn 
uitgenodigd op de Europese Raad van Ministers van Economie van 4 december 2009. 
De werkgroep bestaande uit het topmanagement van Opel Antwerpen, de vakbonden en 
General Motors (GM), heeft evenmin al volledige informatie opgeleverd. Ook de andere 
wachtende landen hebben het plan nog niet gekregen.

Men gaat er nog altijd van uit dat 3,3 miljard euro nodig is voor de verdere uitbouw van 
GM in Europa. De minister-president heeft begrepen dat 2,7 miljard euro daarvan moet 
komen van overheidssteun uit de verschillende betrokken landen. GM zelf  brengt 600 
miljoen euro in. Hij vermoedt dat in het bedrag van 2,7 miljard euro ook de bijdrage van 
de werknemers zit. 

De vraag is of de Europese Commissie en de lidstaten bereid zijn heel duidelijk af te spre-
ken dat geen enkele lidstaat overheidssteun toezegt zolang het herstructureringsplan niet 
is overgemaakt, en door de Commissie bekeken en goedgekeurd als basis voor steun door 
de lidstaten. Anders krijgt men immers de situatie dat wie het meeste geld op tafel legt, de 
grootste activiteit mag behouden. 

De minister-president betreurt dat men de Vlaamse overheidssteun ‘wallonisering’ noemt. 
Economische motieven blijven het uitgangspunt, onderstreept hij. Antwerpen is een ren-
dabele fabriek die de vergelijking met Duitsland doorstaat, zolang de capaciteit niet wordt 
afgebouwd. Meer informatie heeft de minister-president op het ogenblik van deze gedach-
tewisseling niet, maar hij wil alles op alles zetten om Antwerpen een eerlijke kans te geven. 
Over een plan B moet men vandaag niet discussiëren. 

2. Discussie

De heer Jan Penris betreurt dat er weinig te melden is, maar in dergelijke dossiers kan 
geen nieuws goed nieuws zijn. Hij wijst erop dat vrijwel de hele top van GM wordt ver-
vangen. Hij suggereert dat de minister-president persoonlijk contact zou opnemen met de 
nieuwkomers in de GM-top. Misschien hebben ze nieuwe inzichten en zijn ze vooralsnog 
onbekend met de Antwerpse troeven. 

Het lid stelt verder vast dat Duitsland blijkbaar beter op de hoogte is van het komende 
menu, want het heeft al neen geantwoord op de plannen die op dit moment bekend zijn. 
De heer Penris pleit ervoor om even stout te zijn als de Duitsers. Een bedrag van 500 mil-
joen euro kan wel degelijk tellen. Daarmee is de Vlaamse inbreng immers bijna even groot 
als de Amerikaanse. 

De weigering van communicatie over een plan B siert de minister-president. Het lid hoopt 
dat er wel een is, in geval van een rampscenario. Hij gunt het de Gentenaars dat daar 
wellicht het autootje van de toekomst zal gebouwd worden. Maar Antwerpen mag geen 
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economische woestijn worden. Er blijft daar plaats voor heel wat automobielgerelateerde 
industrie.

Ook de heer Robrecht Bothuyne stelt vast dat de Duitsers minstens over delen van een 
plan beschikken. Het schimmenspel loopt al jaren ten koste van de gezinnen van de werk-
nemers, merkt hij op. Volgens de laatste persinformatie zouden 8313 banen verdwijnen. 
Volgens Klaus Franz zou de sluiting van Opel Antwerpen 400 miljoen euro kosten. Klopt 
die berekening? En wat is de stand van zaken met betrekking tot de mogelijkheid om 
naar de rechtbank te trekken met de verbintenissen uit 2007-2008 over de SUV-productie 
(SUV: Sports Utility Vehicle)? Daarnaast zijn er misschien mogelijkheden met de model-
len Astra, Combo en Ampera. In dat laatste verband wijst hij op de proeftuin van minister 
Lieten voor de Vlaamse elektrische auto. 

De heer Bart Van Malderen is ervan overtuigd dat het onbehagen van de betrokken werk-
nemers veel groter is dan dat van de op een bericht wachtende parlementsleden. In dit 
spiegelpaleis is niets zeker: elk goed nieuws houdt mogelijk een bedreiging in. Het enige 
concrete tot nu toe is het bedrag van 3,3 miljard euro, waarvan 2,7 miljard euro van de 
belastingbetaler moet komen. IG Metall is niet bereid om tegenover wat nu op tafel ligt, 
inleveringen te zetten. Dat is belangrijk in het licht van de Duitse traditie dat vakbonden 
juist wel mee daarover onderhandelen als de toekomst van een bedrijf  op het spel staat. 
Reden van die houding is niet zozeer de inhoud van het businessplan als wel het ontbreken 
ervan. 

Hij vraagt zich af wat het woord van GM nog waard is na alle aankondigingen en rekent 
op solidariteit binnen de ondernemingsraad. Dat Opel Antwerpen vandaag nog open is, 
is in grote mate te danken aan de rol van de vakbonden in het Europese sociaal overleg. 
De genoemde voorzitter heeft inderdaad gesteld dat de kosten van de sluiting mee moeten 
opgenomen worden in de balans. Het lid bevestigt dat ooit een akkoord over de SUV-
productie op papier is gezet en zij is cruciaal voor de toekomst. Hij pleit ervoor om rustig 
maar vastberaden verder te werken zonder naïef  of wanhopig te zijn. 

Tot slot pleit hij voor een gedachtewisseling over de elektrische auto, waarvan hij hoopt 
dat er meerdere assemblagefabrieken in Vlaanderen zullen komen, ook in Gent, maar niet 
alleen daar. Onder meer ‘Flanders Drive’ moet daarin ter sprake komen. 

Minister-president Kris Peeters onderstreept dat Antwerpen voor zijn rentabiliteit capaci-
teit nodig heeft, wat er ook geproduceerd wordt. De periode tot de hybride en elektrische 
auto moet overbrugd worden met andere modellen. Bovendien wil elk land de auto van 
de toekomst produceren. President Obama maakt daar zelfs een voorwaarde van bij de 
steunverlening. De hele wereld wil op die manier tewerkgaan. 

Wat de verbintenissen van 2007-2008 tussen GM en de vakbonden betreft, zijn de vak-
bonden inmiddels naar de rechtbank gestapt met een dagvaarding. De Vlaamse overheid, 
die niet rechtstreeks betrokken is, volgt dit van nabij op. Het klopt dat de sluitingskosten 
hoog oplopen. 
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De Vlaamse Regering heeft reeds getracht zich aan te melden bij de nieuwe mensen aan 
het roer van GM. Op 16 november 2009 was er al een onderhoud met Nick Reilly, de 
nieuwe algemeen directeur van de Europese divisie. Op het vermoeden dat Duitsland meer 
weet, antwoordt hij dat geen businessplan die naam waardig bestaat. Een plan B is inder-
daad nu niet aan de orde. 

De voorzitter,

Patricia CEYSENS

De verslaggever,

Güler TURAN


